
 

Protokół 

z XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 28 października 2009r. w godz.  od 10.00 do 13.20 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 

Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 

uczestniczy 14 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady - czy są uwagi do porządku obrad? 

Pan Wójt Mirosław Warczak – proszę o wycofanie  z  porządku obrad  2 projektów 

uchwał w sprawie: 

 

• przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w Orlu na terenie Gminy  

Liniewo, 

• określenia wysokości stawki opłaty targowej na obszarze Gminy Liniewo. 

 

 

Na sesję przybył radny Grzegorz Michnowski. 

 

Benedykt Knitter Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja komunalna 

wnioskuje o wycofanie uchwały w sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości oraz ich  wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata, 

ponieważ trzeba nad tą uchwała należy jeszcze popracować. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wycofaniem uchwały w 

sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w Orlu na terenie 

Gminy  Liniewo z porządku obrad sesji. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” wycofali projekt uchwały z sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wycofaniem uchwały w 

sprawie określenia wysokości stawki opłaty targowej na obszarze Gminy Liniewo 

z porządku obrad sesji. 



Radni jednogłośnie 15 głosami „za” wycofali projekt uchwały z sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wycofaniem uchwały w 

sprawie zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich  

wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż 3 lata z porządku obrad 

sesji. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” wycofali projekt uchwały z sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 

uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 

następująco: 

 

 
Proponowany porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2009r. 

7. Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w gminie. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w Sobączu na terenie  

Gminy Liniewo, 

b) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu  

działek o nr geodezyjnych 9/15 i 9/16 położonych w miejscowości Liniewo, 

c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu  

działek o nr geodezyjnych 103/1, 103/2, 90, 94 i 108 położonych w miejscowości 

Chrztowo, 

d) określenia wysokości stawki podatku od nieruchomości na obszarze Gminy  

Liniewo, 

e) regulaminu określającego tryb udzielania i rozliczania dotacji dla  niepublicznych 

przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na  terenie Gminy 

Liniewo, 

f) zmian w budżecie gminy. 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie sesji. 

 

 

 

 



Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 

uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 

 

 

Ad.5 

Interpelacje radnych: 

 

Romuald Kupper – wnioskuję o przydzielenie 1 transportu tłucznia na osiedle w 

Liniewie, bo ulica Wiśniowa jest w takim stanie, że się zapada, 

 - co tam się dalej dzieje z chodnikiem koło pawilonu? 

 - trzeba zająć się gniazdem bocianim na słupie na ulicy Polnej w Liniewie, bo ten słup 

stwarza zagrożenie. 

 

Stanisław Korynt – chciałbym podziękować za zatoczkę i chodnik w Lubieszynie. 

 

Sławomir Zabrocki – prosiłbym o wymianę żarówek w miejscowości Chrósty 

Wysińskie, bo na przemian gasną i zapalają się, 

 - ponownie proszę o poprawienie chodnika w Chróstach Wysińskich. 

 

Jerzy Czapiewski – w Głodowie też gasną lampy. 

 

Alfons Troka – trzeba załatać dziury na zatoczce koło przedszkola w Liniewie, 

 - ponownie wnioskuje o założenie dwóch lamp na ulicę Wyzwolenia, 

 - zostały na ulicy Polnej położone płyty betonowe teraz trzeba ubytki zalać asfaltem. 



 

Grzegorz Michnowski  - trzeba ponownie zainterweniować żeby usunęli betony po 

slupach w lesie w Garczynie, bo po ostatnich wichurach są bardzo niebezpieczne, 

 - czy nie dałoby się przesunąć zapalania lamp o pół godziny później, byłyby to dla gminy 

duże oszczędności. 

 

Zbigniew Rekowaki  - szosa z Orla do Garczyna staje się coraz węższa a za tym 

niebezpieczna na zakrętach, trzeba byłoby oczyścić  pobocza, 

 - chodnik został ładnie zrobiony ale pozostaje problem z wystającymi studzienkami 

trzeba by wyrównać je tłuczniem, 

 - czy stadion w Garczynie jest gminny czy pana Kreft, bo młodzież z Orla nie może tam 

grać. 

 

Benedykt Knitter – prosiłbym o wylanie asfaltem  wjazdu z drogi powiatowej do 

Bukowego Pola, my ciągle zasypujemy tam dziury, ale one się odnawiają i nie idzie 

wjechać na szosę. 

 

Ludwik Szpakowski – kiedy rozpocznie się asfaltowanie ulicy Tysiącelecia? 

 - została wykupiona ostatnio cała strona w „Gryfie” na temat przyznanych środków na 

oczyszczalnię ścieków w Orlu i kanalizację w Głodowie, po co znowu informować 

mieszkańców o tej samej rzeczy. Płacimy rocznie za prenumeratę „Twojego Wieczoru”, a 

nic tam się nie ukazuje o naszej Gminie. Był maleńki artykuł o dożynkach i na zdjęciu był 

pan Wójt ze starostami, ale nie było tam ich nazwisk, a przecież to jest święto rolników i 

oni są w tym dniu najważniejsi. 

 - pan Wójt złożył wniosek o wydanie decyzji środowiskowej w sprawie podłączenia 

wodociągu do swojej działi w Garczynie. A w Rymanowcu miała być w tym roku 

rozpoczęta budowa wodociągu, to nie ta kolejność, najpierw trzeba zrobić zaplanowaną 

inwestycję w Rymanowcu. To jest manipulacja i stawianie pod ścianą. Z jakich pieniędzy 

będzie ta decyzja środowiskowa finansowana? 

 

Grzegorz Michnowski – miał być rozwożony po sklepach w gminie „Twój Wieczór”, a 

nie jest. 

 

 

Ad. 6  

Ocena płatności zobowiązań pieniężnych po I półroczu 2009r. 

 
Benedykt Knitter  - Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja nie wnosi 

żadnych zastrzeżeń ani uwag. 

 

 

 



Ad. 7 

Omówienie stanu bezpieczeństwa publicznego i ochrony p.poż. w gminie. 

 

Wiesław Szarmach – chciałbym podziękować Radzie Gminy i Panu Wójtowi za to, że 

straże mają możliwość się tak szybko rozwijać. W poszczególnych jednostkach są 

przeprowadzone prawie wszystkie zaplanowane na ten rok zadania. 

 

Ludwik Szparkowski – ile było do tej pory wyjazdów do zdarzeń? 

 

Wiesław Szarmach – takie sprawozdanie przygotowuje zawsze na koniec roku 

Komenda Powiatowa. 

 

Rada gminy nie wniosła więcej uwag ani zastrzeżeń. 

 

 

Ad. 8 

 Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości położonej w Sobączu na terenie  

Gminy Liniewo 
 

Benedykt Knitter Komisja Komunalna – komisja jest za sprzedażą tej działki, bo 

przynajmniej ktoś się zajmie tym, żeby był tam porządek. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

b) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu  

działek o nr geodezyjnych 9/15 i 9/16 położonych w miejscowości Liniewo 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 



c) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu  

działek o nr geodezyjnych 103/1, 103/2, 90, 94 i 108 położonych w miejscowości 
Chrztowo 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag i zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

d) określenia wysokości stawki podatku od nieruchomości na obszarze Gminy  
Liniewo 

 

Benedykt Knitter – Komisja Komunalna – komisja wnosi korektę do przedstawionego 

projektu uchwały. Wnioskujemy o podniesienie stawki od 1 ha powierzchni gruntów 

pod jeziorami z 4,02zł na 4,04zł. 

 

Jerzy Bałachowski – Komisja Rolna – komisja jest za podjęciem tej uchwały. 

 

Sławomir Zabrocki – Komisja Rewizyjna – przyjmujemy uchwalę. 

 

Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty -  komisja oświaty jest za przyjęciem tej 

uchwały. 

 

Ludwik Szparkowski – kto jest za podniesieniem stawki podatku od 1ha  powierzchni 

gruntów pod jeziorami z 4,02zł na 4,04zł? 

 

Radni  14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”  przyjęli propozycję Komisji 
Komunalnej podniesienia stawki od 1 ha powierzchni gruntów pod jeziorami. 

 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag i zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Grzegorz Michnowski – powinniśmy obniżyć podatek rolny, bo jest on najwyższy na 

naszym terenie. 

 

Jerzy Bałachowski – omawialiśmy to, w przyszłym roku będzie zmniejszony, a dwa lata 

temu była wprowadzona dla rolników 50% ulga. 

 



e) regulaminu określającego tryb udzielania i rozliczania dotacji dla  

niepublicznych przedszkoli prowadzonych przez osoby prawne i fizyczne na  
terenie Gminy Liniewo 
 
Wiesław Szarmach – Komisja Oświaty – komisja nie ma zastrzeżeń do 

przedstawionego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag i zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 
Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

f) zmian w budżecie gminy 

 

Pani Skarbnik omówiła zmiany w budżecie na 2009r. 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag i zapytań. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni  14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godziny 12.10 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

 

Ad. 9 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 
Wójt – asfaltowanie ulicy Tysiąclecia – kwota 100 000zł ujęta w budżecie na ten rok 

jest z kredytu, jest to jednak jeszcze za mało pieniędzy żeby ruszyć to zadanie, szerzej 

myśleć będziemy nad tym w przyszłym roku, 

 - artykuł w Gryfie – ja bym się nie odważył na miejscu pana przewodniczącego 

zakwestionować takiej rzeczy. Ja mam obowiązek doinformować mieszkańców Gminy.  

Czy Pan chciałby  mi zamknąć - zakneblować usta jak za dobrych czasów robiło to UB?  

Czy chciałby Pan zablokować przekaz informacji? Umieszczenie artykułu było 



obowiązkiem wynikającym z umowy z Urzędem Marszałkowskim. We wniosku jest 

zapisana kwota, którą musimy przeznaczyć na umieszczenie tej informacji w prasie. 

Mamy na ten cel przeznaczone 5 000zł a wykorzystaliśmy do tej pory tylko część tych 

pieniędzy, w przygotowaniu mamy jeszcze 14 artykułów. Na sesji z kwietnia br. zarzucał 

mi Pan, że nie ma żadnych artykułów w prasie o naszej Gminie, a teraz gdy coś jest, robi 

Pan z tego problem i próbuje w ten sposób zablokować przekaz informacji do Gminy. 

Informuję pana, że nie pozwolę na  to, aby blokować przekaz informacji  do 

mieszkańców, a co za tym idzie blokować rozwój Gminy. Informuję Pana ponadto, że 

nasz Gmina będzie się rozwijać i w żaden sposób Pan jej nie zablokuje. 

 - wodociąg Rymanowiec  - powoli będziemy tę kwestię uruchamiać, ale czekamy 

jeszcze na decyzje, 

 - tłuczeń – nie wiem jak się budżet zamknie w tym roku, jeśli będą środki finansowe to 

zakupimy jeszcze tłucznia, 

 - chodnik koło pawilonu – to zadanie ma być jeszcze w tym roku realizowane przez 

ZDP, 

 - gniazdo bocianie – pan radny Kupper stara się załatwić we własnym zakresie pomoc 

przy zmianie słupa, 

 - firma TIM – musimy zrobić rozeznanie, bo sami nie wiemy co się z tą firmą dzieje, 

 - asfaltowanie wjazdu z drogi na Bukowe Pole na drogę powiatową w Sobączu – 

skierujemy te sprawę do ZDP, 

 - wymiana żarówek – zaprosimy na spotkanie przedstawicieli ENERGI, bo mamy 

problem z panem Komolubim, który się ciągle miga, 

 - lampy na ulicy Wyzwolenia – możemy ewentualnie zdjąć lampy z innego miejsca, 

 - betony po słupach w Garczynie – ponownie skierujemy pismo do ZDP, 

 - stadion – wyjaśnimy to. 

 

Radca Prawny – wniosek o wydanie decyzji środowiskowej – takie wnioski były 

złożone również w innych sytuacjach. Te działki w  Garczynie  są również objęte  

ochroną archeologiczną. Rolnicy są zainteresowani możliwościami tego terenu, 

ponieważ w przyszłości będą chcieli tam inwestować. Sama Gmina ma tam ponad 1 ha 

ziemi, którą też w przyszłości będzie chciała sprzedać. Wójt tez jest właścicielem jednej 

z działek, ale to nie ma przełożenia na pozostałe działki. 

 

Krystian Breski – słupy – zobowiązali się je usunąć, ponownie wyślemy pismo o 

usunięcie tych słupów, 

 - chodnik w Orlu -  jeśli zostaną środki na koniec roku na tłuczeń to on tam trafi, 

przygotowujemy, żeby wymienić te włazy na niższe, 

 - przesuniecie godziny zapalania się lamp ulicznych -  będzie spotkanie z Energą i 

poruszymy ten temat. Ale do tej pory zapewniała nas, ze czujniki w latarniach są 

ustawione na najmniejszy zakres. 

 

Ludwik Szparkowski – decyzje środowiskowe są ważne 2 lata, zarzuciłem Panu 

Wójtowi niekonsekwencje w działaniach, 

- artykuły w prasie – w mojej wypowiedzi chodziło mi o to żeby odbudować dobre 

relacje z prasą, jeśli już mówimy o czasach UB to byłby Pan świetnym cenzorem, 

wszystkie artykuły są przez Pana cenzurowane. Gdy w wywiadzie z panem 

Michnowskim padły słowa niepochlebne na temat pana Wójta nie ukazało się to w  

Aktualnościach Gminnych i powiedział pan, że nie mogą się takie rzeczy ukazywać, które 



stawiają wójta w złym świetle. Mój wniosek jest taki panie Wójcie, Pan  słucha a nie 

słyszy, patrzy Pan a nie widzi problemów. 

 

Wójt – proszę mi powiedzieć czy ja nie wykonuje powierzonych mi zadań. Czy Gmina 

jest niezadowolona ze mnie? Jeżeli już Pan coś mówi to niech to będzie poparte faktami , 

a nie przypuszczeniami. Ma Pan swoje plany, ale niech nie niszczą one Gminy. 

 

Ad. 10  

Wolne głosy i wnioski. 

 

Ludwik Szparkowski – dziękuję wszystkim radnym za bezbłędne złożenie oświadczeń 

majątkowych.  

 

Pan Przewodniczący odczytał pismo do RIO w sprawie opinii działalności Wójta 

oraz apel w sprawie budowy obwodnicy Kościerzyny. (w załączeniu do protokołu). 

 

Ryszard Kruszyński – proszę nie zapomnieć o dużej równiarce na wiosnę w przyszłym 

roku. 

 

Wójt – będziemy się starali przywozić „Twój Wieczór” razem z naszymi „Aktualnościami 

gminnymi”, 

 - drogi – byłem na rozmowie z ZDP i oni stwierdzili, ze mamy bardzo dobra jakość dróg 

w naszej gminie. 

 

Jerzy Czapiewski – było obiecane schronienie dla dzieci w Dece. 

 

Jerzy Balachowski – co dalej z tymi wiatrakami, chodzą po domach i się umawiają na 

podpisanie umów. 

 

Wójt – my nie mamy wpływu na rozmowy. 

 

Wiesław Szarmach – jak tam gmina jest przygotowana do zimy w tym roku pod 

względem odśnieżania? 

 

Wójt – do 20 października wszyscy chętni mogli złożyć swoje oferty na odśnieżanie, 

teraz wszyscy zostali zaproszeni na spotkanie w celu uzgodnienia ostatecznych cen. 

 

Tadeusz Borkowski – na działce, którą Gmina ma zamiar sprzedać jest ujęcie wody. Czy 

to w przyszłości nie będzie kolidować w funkcjonowaniem wodociągu? 

 

Krystian Breski – przygotowujemy likwidację tej studni w Orlu, bo woda jest złej 

jakości i od kilku lat nie jest używana. Nie ma takich urządzeń do oczyszczenia tej wody, 

a jeżeli by było to drogie, że by się nie opłacało. 



 

Pan Krzysztof Michnowski omówił  wniosek melioracyjny, porozumie nie w 

sprawie chodników w Liniewie oraz budowę Obwodnicy Kościerskiej. 

 

Ryszard Kruszyński – czy będzie budowany chodnik koło pawilonu w Liniewie? 

 

Krzysztof Michnowski – będzie chodnik wykonany do torów wraz z zatoczką, zalany 

zostanie przejazd. Trzeba iść do przodu i się rozwijać a nie czekać na lepsze czasy i się 

bać. 

 

Wójt – będziemy potrzebowali więcej spotkań. Jeżeli stworzy się wspólny front to 

będzie nam łatwiej pozyskać środki. Dołączam propozycję przygotowania apelu do 

Zarządu Melioracji i otworzyć furtkę dla Pana Michnowskiego i włączyć naszą pracę. 

 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.20 
 
 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  

 

 

 


